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NATURSKOG: Anne Mjelva og Saskia Wanders fra Naturvernforbundet på vandring i skogen de prøver å redde.    BEGGE FOTO: PER ARNE RENNESTRAUM

Naturvernforbundet 
vil prøve å stanse 
hogst av det de 
mener er et verdi-
fullt skogsområde 
for fugle- og dyreliv.

Per Arne Rennestraum
per.arne.rennestraum@varden.no

* PORSGRUNN

– La naturskogen leve!
Det er meldinga fra Anne 

Mjelva som er leder i Natur-
vernforbundet i Grenland.

Flere grunneiere ønsker å ta 
ut betydelige mengder skog ved 
Stamland i Bergsbygda. Deler 
av denne er gammel naturskog. 
Mjelva hadde håpet at staten 
ville gå inn med penger til fri-
villig vern.

– Det vil være en vinn-vinn. 
Grunneierne får penger og sko-
gen blir bevart slik den er i dag, 
sier Mjelva.

Hun vil ikke sette seg på bak-
beina når det gjelder å ta ut 

lommer med skog som er dre-
vet før.

– Området er kupert. Derfor 
har det fått stå i fred. Vi er imot 
hogging fordi skogen er så urørt 
og vakker – og et viktig leveom-
råde for dyr og fugler. Her hek-
ker det blant annet fiskeørn og 
havørn. Mange naturtyper er av 
nasjonal interesse, sier hun.

Frivillig vern
Tommy Hübner Bjønnes er en 
av grunneierne som skal ta ut 
skog. Jobben skal utføres av AT 
Skog. 

– Vi forholder oss til regelver-
ket. Vi kan ikke stanse all hogst 
i verden fordi det er bratt eller 
fordi det er fugler som hekker 
der. Hvis dette var så viktig for 
staten, så burde de vel gått inn 
med penger til frivillig vern. Vi 
prøvde for noen år siden, men 
vi har ikke hørt noe mer, sier 
han.

Bjønnes driver med kjøttpro-
duksjon. Dyrene trenger områ-
der der oksene kan jafse i seg 
grønt gress.

– Vi hogger ikke for å tjene 
penger, men av praktiske årsa-
ker. Vi trenger større beiteom-

råde. Planen er å dyrke det opp, 
sier han. 

Naturvernforbundet vil kjem-
pe for å unngå at skogsmaskiner 
inntar områdene. Leder Anne 
Mjelva ber om en pust i bakken 
i form av frivillig vern.

– Vi ønsker ikke steile fronter, 
men et samarbeid. Vi er klar 
over at grunneiere er i sin fulle 
rett til å ta ut sin egen skog. De 

har også plikt til å forvalte sko-
gen sin. Men vi hadde håpet at 
det ville begrense seg til de lom-
mene som er tatt ut tidligere. 

Reservat
Hun mener det haster, siden 
hogsten kan starte allerede 
denne høsten. Naturvernfor-
bundet håper å blåse liv i en 
opinion.

– Området ligger tett inntil et 
naturreservat i Grandalsåsen. 
Mange fugler vil miste sine le-
veområder. Det er et stort tap 
for Grenland. Vi har allerede 
tapt så mye natur til ny E18 og 
nye handelsområder langs E18 
at vi trenger den naturen som 
er igjen, sier Mjelva.

Hun viser til at det er mange 
som går tur i området. 

– Det er ikke så mange opp-
merkede stier, noe som gjør det 
unikt. Samtidig er det tilgjen-
gelig og veldig fint område som 
mange setter pris på, poengte-
rer hun.

Også vepsevåk, hønsehauk og 
lappugla skal ha vært observert. 
I et leserinnlegg i Varden nylig 
ble Bergsbygdahalvøya omtalt 
som Porsgrunns siste villmark, 
av Ole Kristian Rønningen. 

Verdifulle arter
AT Skog skal ha gjort en kart-
legging av naturverdier, men 
Anne Mjelva frykter at denne 
ikke er detaljert nok. 

– Området ble naturkartlagt 
den gang en vurderte E18-tra-
seer, og viser svært mange ver-
difulle og rødlistede arter.

Vil redde «den siste 
villmarka» i Porsgrunn

HOGST: Området er blitt omtalt som Porsgrunns siste villmark.

Vil redde «den siste villmarka» i Porsgrunn 
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